
PROTOKÓŁ Nr 11/12

ze wspólnego posiedzenia Komisji ds.Organizacyjnych,Społecznych i 
Obywatelskich i Komisji Finansowo-Budżetowej Rady Gminy Mielnik 

w dniu 27 kwietnia 2012r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu Komisji udział wzięli:

1. Pan Adam Tobota - Wójt Gminy
2. Pani Katarzyna Turosieńska-Durlik - Zastępca Wójta Gminy
3. Pan Michał Bogacki - Dyrektor GOKSiR
4. Pani Irena Wysocka - Kierownik GBP
5. Pan Jan Zduniewicz - Przewodniczący Rady Gminy

Obradom Komisji przewodniczyła Pani Maria Boguszewska – Przewodnicząca Komisji 
ds.Organizacyjnych, Społecznych i Obywatelskich.

Porządek posiedzenia:
1. Opiniowanie programów działania na 2012r.:

● Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku
● Gminnej Biblioteki Publicznej w Mielniku

2. Sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  w 
Mielniku.

3. Ocena przygotowania GOKSiR do sezonu 2012r. i analiza kosztów za 2011 rok.
4. Sprawy różne.

Do punktu 1.

W dyskusji na programem działania GOKSiR głos zabrali:

Pan Kazimierz Tobota stwierdził, że w świetlicach wiejskich jest za mało organizowanych 
imprez, program dotyczy głównie Mielnika i Wilanowa.

Pan Dyrektor Bogacki przedstawił zamierzenia ujęte w programie, dotyczące innych świetlic 
wiejskich na terenie gminy. Poinformował również o imprezach, które nie są ujęte w planie, a 
które będą organizowane. Przypomniał radnym, że świetlice wiejskie nie podlegają GOKSiR 
oraz że potrzebna jest również aktywność i współpraca mieszkańców danej wsi, której często 
brakuje.

Pan Wójt Gminy
Świetlice wiejskie są na stanie Urzędu Gminy, do końca br.zdecydujemy o losie tych swietlic 
– czy będa podlegały GOKSiR. W tej sprawie radni mogą zgłaszać swoje propozycje.

Pan  Lucjan  Kożuchowski zapytał  o  organizację  imprez  sportowych  a  Pani  Maria 
Boguszewska o imprezę historyczną.
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Pan Dyrektor GOKSiR udzielił wyjaśnień w tej sprawie.

Pan Witold  Terebun zapytał  o  sprawę  dowozu  zespołów na  święto  Zielone  Świątki  do 
Wilanowa. 

Pan Wójt poinformował, że dyrektor GOKSiR musi wiedzieć kogo się zaprasza i powinno to 
być wczesniej  uzgadniane, ponieważ na takie rzeczy jest zaplanowany budżet, którego nie 
można  przekroczyć.  10  maja  br.  odbędzie  się  spotkanie  z  kierownikami  zespołów 
śpiewaczych, w trakcie którego sprawy te będa omawiane.

Pan Dyrektor GOKSiR poinformnował, że w miarę mozliwości GOKSiR zapewnie prawie 
wszędzie dojazdy dla zespołów śpiewaczych.

Pan Stefan Troc stwierdził, że jeżeli zespół jedzie na zaproszenie, to organizator powinien 
pokryc koszty dojazdu.

Pan Wójt Gminy
Musimy dokonać zmiany nazwy i sposobu funkcjonowania GOKSiR. Ustawodawca nakazał 
oddzielenie sportu od kultury. Z 20 osób zatrudnionych w GOKSiR tylko kilka zajmuje się 
kulturą, pozostałe zajmują się hotelem, domkami, boiskiem.

Pan Sławomir Pytel
Zapytał, czy ktoś analizował zakres udziału publiczności w organizowanych przez GOKSiR 
imprezach, może jest tego za dużo ilościowo, kosztem jakości.

Podobne stanowisko w kwestii  organizownych imprez zajął Pan radny  Kożuchowsi i  Pan 
Troc.

Pan Wójt poinformował,  że badania na temat uczestnictwa w kulturze były robione i  ich 
wyniki  zawarte  są  w  książce  “Rola  instytucji  kultury  w  społecznościach  wiejskich,  na  
przykładzie gminy Mielnik w województwie podlaskim”.

Pani Zastępca Wojta stwierdziła, że to środowisko decyduje o tym, co chce oglądać.

Pani Maria Boguszewska zapytała dlaczego tylko trzy zdarzenia zaplanował Pan w Ośrodku 
Dziejów Ziemi Mielnickiej.

W odpowiedzi  Pan Dyrektor Bogacki  stwierdził,  że pracownicy ODZM przekazali  mu 3 
zadania. Będzie zorganizowana wystawa etnograficzna, odbędzie się pokaz flmu o Mielniku z 
1966r. wypożyczonego w Filmotece Narodowej.

Pan Wójt przypomniał,  że  pierwotnie  budynek  muzeum miał  byc  poświęcony wyłącznie 
ekspozycji dzieł Pana Henryka Musiałowicza, dokonano jednak pewnych zmian i można w 
budynku robić inne ekspozycje.

Pani  Maria  Boguszewska stwierdziła,  że  obrazy  Pana  Musiałowicza  nie  stanowią 
przeszkody w innych ekspozycjach. Zarzuciła Panu Dyrektorowi, że na stronie internetowej 
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jest  za mało  informacji  o  pracownikach,  którzy np.przygotowywali  wystawę o górnikach, 
eksponowana jest natomiast osoba Pana Dyrektora, który buduje własny wizerunek kosztem 
innych pracowników.

Pan  Dyrektor  Bogacki ustosunkował  się  do  tych  zarzutów,  stwierdził,  że  w  GOKSiR 
obowiązuje  jeden  schemat  przedstawiania  informacji  i  zgodnie  z  tym  schematem jest  to 
robione.

Pan Sławomir  Pytel  stwierdził,  że  Pan  Dyrektor  nie  cierpi  żadnych  negatywnych  uwag 
wobec siebie, poradził mu aby miał więcej skruchy i pokory.

Pan Wójt Gminy stwierdził, że na swój wizerunek trzeba zapracować. Pan Dyrektor Bogacki 
pochodzący z Wielkopolski jest trochę inny niż my,  żyjący na Podlasiu, gdzie  czas  płynie 
wolniej.

Pan Przewodniczący Rady
1. Co roku w programie działania GOKSiR wpisywane jest wypozycznie kajaków, a to 

nie działa.
2. Czym  zajmuje  się  Ośrodek  Dziejów  Ziemi  Mielnickiej?  Czy  jest  możliwe 

zorganizowanie w maju br. wystawy etnograficznej?
3. W GOKSiR szwankuje wewnętrzny obieg informacji.
4. Czy w ODZM działa informacja turystyczna?

Pan Przewodniczący stwierdził,  że przy opracowywaniu planów działania  należy brać pod 
uwagę opinię  radnych i  wyborców. Jesteśmy spóźnieni w wielu dziedzinach,  natomiast  w 
kulturze wyprzedzamy innych.

Pan Dyrektor GOKSiR
Potwierdził,  że  wypożyczanie  kajaków  jest  mało  opłacalne  i  należy  zastanowić  się  nad 
rezygnacją z tej oferty.
Jesli chodzi o wysatwę etnograficzną, to ma nadzieję, że w maju dojdzie ona do skutku. Już 
dawno  wydał  pracownikom  polecenie  zwiezienia  eksponatów  i  ich  zinwentaryzowania. 
Niektóre z eksponatów będą wymagały renowacji.
Punkt  Informacji  Turystycznej  umieszczony  w  Urzędzie  Gminy  jest  niewygodny  dla 
turystów,  ponieważ  Urząd  funkcjonuje  w  określonych  godzinach  i  nie  można  otrzymać 
infomacji po południu ani w weekendy. Stąd narodził się pomysł umieszczenia go w ODZM, 
który pracuje w innym systemie i jest czynny po południu. Pan Dyrektor ma nadzieję, że 
jeszcze w tym sezonie letnim Punkt zostanie przeniesiony.

Pani  Zastępca  Wójta przedstawiła  ofertę  “Zielonych  szkół”.  Poinformowała,  że  w 
przedsięwzięciu tym uczestniczyć mogą różne podmioty, w tym prywatne.

Pani  Maria  Boguszewska przedstawiła  kwestie  formalne,  związane  z  głosowaniem, 
wynikające z art.21 ust.4 ustawy o samorządzie gminnym.

Komisje  Rady  1  głosem  za,  przy  11  głosach  wstrzymujacych  się,  pozytywnie 
zaopiniowały plan działalności Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku na 
2012r.
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(w zał. na str.............prot.)
Pani  Kierownik  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w  Mielniku przedstawiła  plan  pracy 
Gminnej Biblioteki Publicznej na 2012 rok.

Pan Przewodniczący Rady zapytał o kwestię związaną z budową nowego gmachu biblioteki.

Pani  Kierownik wyjaśniła,  że  we  wrześniu  br.  złożymy  projekt  budowy  biblioteki, 
dofinansowanie  na  ten  cel  z  zewnątrz  wyniesie  40%,  30  % środków możemy uzyskać  z 
Urzędu Marszałkowskiego i 30% będzie stanowił udział własny gminy.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  11 radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 
plan pracy Gminnej Biblioteki Publicznej w Mielniku na 2012r.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 2.

Pan  Dyrektor  GOKSiR przedstawił  sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Ośrodka 
Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku za rok 2011.

(w zał. na str.............prot.)

Pan Kazimierz Tobota zapytał  czy zostali  zatrudnieni  nowi pracownicy w miejsce  tych, 
którzy odeszli z GOKSiR.

Pan Przewodniczący Rady zapytał z kim podpisano umowę na sporty walki.

Pan Władysław Stankiewicz zapytał czy domki i hotel zarabiają na siebie. Czy nie lepiej 
byłoby zrezygnować z hotelu i domków?

Pan Kazimierz Tobota -  za remont domków zapłacono 65 tys.zł,  a uzyskano dochód 35 
tys.zł.

Pani Maria Boguszewska zapytała o koszt doby hotelowej.

PanDyrektor GOKSiR
Stan osobowy zatrudnienia w GOKSiR jest taki sam, zaś etatowo jest niższy.  Jedna osoba 
została zatrudniona w ramach prac interwencyjnych.
Umowę  na  sporty  walki  podpisano  z  wynajętą  firmą.  Przy  obsłudze  hotelu  i  domków 
zatrudnione są dwie osoby, koszty z tym zwiazane wyrównują się, ponieważ często wynajęte 
zespoły czy jak ostatnio kabaret występują w zamian za nocleg, bez pobierania honorariów.
W  ramach  posiadanej  bazy  noclegowej  planujemy  organizację  “Zielonych  szkół”  oraz 
współpracę z innymi podmiotami.
Jesli chodzi o remont domków, to był on konieczny i dobrze, że go zrobiono. Pan Dyrektor 
udzielił wyjaśnieć w sprawie kosztów noclegu w hotelu.

Pan Władysław Stankiewicz zapytał, czy nie za mocno rozdmuchiwane są sprawy kultury, 
część imprez powinna być organizowana ale nie powinniśmy tak się tym ekscytować.
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Pan Kazimierz Tobota stwierdził, że za mało informacji przekazuje się radnym.
Pani Zastępca Wójta Gminy
Nie zgodziła się ze stanowiskiem Pana Toboty, GOKSiR przedstawił plan pracy na kilka stron 
i spotkał się z takim zarzutem, zaś GBP tylko na dwie strony i nie było pytań w tej sprawie.
Pani Turosińska stwierdziła, że nie da się  zysku z kultury ująć w jakieś liczby, są to rzeczy 
niezmierzalne.

Pan Sławomir Pytel stwierdził, ze zadania biblioteki są klarowne i nie podlegają dyskusji.

Pan Kazimierz Tobota zaproponował pobieranie niewielkich opłat za niektóre zajęcia po to, 
aby częściowo pokryc koszty instruktorów.

Pan Przewodniczący Rady
Stwierdził,  że  GOKSiR dopłaca  przede wszystkim do działalności  niekulturalnej  –  hotelu 
domków.  Zaproponował,  aby  dokonać  sczegółowej  analizy  tej  nierentownej  działalności, 
zastanowić się czy dla paru noclegów zespołów warto przez cały rok utrzymywać te obiekty.
Pan Dyrektor powinien w tej sprawie rozmawiać z Panem Wójtem.
W kwestii  nieodpłatnych zajęć stwierdził,  że dobrze,  że takie  zajęcia są w Mielniku i  nie 
trzeba jeździć dalej.

Komisje  Rady  przyjęły  do  wiadomości  sprawozdanie  z  działalności  Gminnego 
Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku za rok 2011.

Do punktu 3.

Pan Drektor GOKSiR przedstawił ustną informację w sprawie przygotowania GOKSiR do 
sezonu 2012r. i analizę kosztów za 2011 rok.

Pan  Przewodniczący  Rady zapytał  o  przygotowanie  boiska  w  Mielniku  i  marinę  w 
Niemirowie.  Podziękował  Pani  Wojt  Turosińskiej  za  działania  promujące  Mielnik,  czego 
skutkiem jest liczny najazd turystów do Mielnika.

Pan Wójt  poinformował, że prom w Niemirowie jest przygotowany do obsługi. Informacja 
na temat kursowania promów niebawem zostnie upubliczniona.
W wolnym czasie zostanie przeprowadzona dokładna analiza kosztów funkcjonowania hotelu 
i domków.

Do punktu 4.

Pani Marta Ławińska
Stwierdziła, że nie zgadza się ze stanowiskiem Pana Wójta w sprawie GOKSiR, skrytykowała 
wygląd  budynku  Ośrodka  Dziejów  Ziemi  Mielnickiej  (szaro  -brązowy),  stwierdziła,  że 
otwarcie jego działalności było złe.
Wyraziła  ubolewanie  z  powodu niezaproszenia  jej  do  świetlicy  w Sutnie  –  wsi,  z  ktorej 
pochodzi  i  gdzie  chciałaby  wystapić  przed  mieszkańcami.  Interesuje  ją  praca  z  ludźmi 
miejscowymi  i  zapytała  dlaczego  Pan  Wójt  pomija  przy  zatrudnianiu  do  pracy  ludzi  z 
Mielnika?
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Stwierdziła, że w gminie jest niedobra atmosfera, Rada jest za słaba aby coś zdziałać, a Pan 
Bogacki będzie Dyrektorem GOKSiR tak długo, jak obecny Wójt będzie Wójtem.
Zwróciła się do Pana Wójta i radnych aby pomogli jej zrealizować to, co zaproponowała – 
aby zaprosic ją do każdej świetlicy i włączy to do widowiska, które chce przygotować.

(wystąpienie Pani Ławińskiejw zał. na str................)

Pan Przewodniczący  Rady zapytał,  co  Pani  Ławińska  chciałaby  z  działalności  swojego 
Stowarzyszenia przenieść do świetlic.

Pani Marta Ławińska
1. Naukę języka francuskiego.
2. Teatr podglądany.
3. Praca aktorki – przedstawianie różnych historii.

Pan Wójt zaproponował Pani Ławińskiej pracę instruktora teatralnego w GOKSiR w formie 
umowy-zlecenia za kwotę 800,00 złotych miesięcznie.Poinformował, że nie może zatrudnic 
jej za kwotę 4000,00 zł. miesięcznie, co Pani Łapińska proponowała rok temu. Nie stać nas 
jest również na zorganizowanie przedstawienia teatralnego za 100 tys.zł., co Pani Ławińska 
również wcześniej proponowała.

Pani Marta Ławińska zapewniła, że rozważy tę propozycję.

Pan Stanisław Drozdowski zapytał  o  odbiór   folii  po sianokiszonkach i  zgłosił  potrzebę 
naprawy przepustu na drodze na łąki.

Pan Sławomir Leoniuk zapytał o kolektory słoneczne.

Pan Wójt Gminy
Folia  po sianokiszonkach będzie  odbierana,  niebawem rozpoczną się  prace przy naprawie 
przepustu.
W czerwcu br. w Urzędzie Marszałkowskim rozpocznie się nabór wniosków na odnawialne 
źródła energii, Mielnik i Mętna nie mogą brać udziału w naborze z racji posiadania gazu.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała:

Elżbieta Szymańska 

Przewodnicząca Komisji

                                                                                                  Maria Boguszewska
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